
PROTOKÓŁ

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa z dnia 10 lutego 2011 r.

1. Obrady  otworzył  Przewodniczący  Rady,  w  których  uczestniczyło  13 

członków  Komisji  –  nieobecna  była  radna  Anna  Jezierska.  Lista  obecności 

stanowi zał. nr 1 do protokołu.

2. Zaproponowany porządek obrad rozszerzono w pkt 2 - „Zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawie:” o dwa kolejne podpunkty:

„2-c/ - zmiany Statutu Związku Międzygminnego Ślęza-Oława,

2-d/ - ustalenia nazw ulic we wsiach Krzyków, Nadolice Małe oraz Nadolice 

Wielkie”.

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono.

Zmieniony  porządek spotkania  został  przyjęty jednogłośnie i stanowi  zał. nr 2 

do protokołu.

3. Na  początku  posiedzenia  Kierownik  GOPS  w  Czernicy  przekazała 

radnym informator o GOPS – ogólne dane o Ośrodku – czym się zajmuje, jakie 

świadczy usługi. Poinformowała jednocześnie, iż  w siedzibie GOPS,  można 

skorzystać z:

- z  bezpłatnych porad prawnych ( w każdą środę),

- porad psychologa,

- znajduje się też punkt konsultacyjny profilaktyki alkoholowej i narkomanii.  

4. Komisje zaopiniowały projekt budżetu Gminy Czernica na 2011 rok.

Projekt budżetu Gminy na 2011 rok zaopiniowały  Komisje Rady i wysunęły 

wnioski, które przedstawili  Przewodniczący poszczególnych Komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty zapoznała zebranych z wnioskami Komisji z 

dnia  8 lutego br., do których wyjaśnienie przedstawił p. Aleksander Ziobro. Do 

pkt-u 3 dot.  wydania pozwolenia, aby na II pietrze w Szkole Podstawowej w 

Dobrzykowicach było przedszkole unijne  ustosunkował się p. Piotr  Golus – 



główny specjalista ds. budownictwa Urzędu Gminy. Poinformował, że projekt 

budowlany  został  zatwierdzony  przez  Starostwo.  Posiadamy  dokument 

dopuszczający  obiekt do użytku, spełnia on przepisy ppoż. i sanitarne.

p. Aleksander Ziobro zaznaczył, że budynek szkoły miał przebudowany strop i 

podniesiony  poziom  drugiej  kondygnacji.   Zamontowane  są  potrzebne 

urządzenia, klapy oddymiające, zaprojektowane jest drugie wejście od ul. Sami 

Swoi. Budynek nie zagraża bezpieczeństwu dzieci.

Administratorem  budynku  szkoły  w  Dobrzykowicach,  od  7.10.2009  r.,  jest 

Dyrektor Szkoły i ona ponosi odpowiedzialność za stan bezpieczeństwa. Pani 

Dyrektor  podpisała  odbiór  prac  budowlanych  i  dopuszczenie  budynku  do 

użytkowania.

Do  pozostałych  wniosków  Komisji  Oświaty...  dot.  budżetu  placówek 

oświatowych na 2011 rok ustosunkował się  p. Aleksander Ziobro. Wyjaśnił, że 

dane  do  naliczenia  subwencji  bierze  się   z  systemu  informacji  oświatowej, 

natomiast  wydawanie środków jest  określone w  §30   Karty Nauczyciela.  Do 

dnia 10 lutego każdego roku kalendarzowego wykonanie płac przekazywane jest 

do RIO we Wrocławiu. 

Ponadto  poinformował,  iż  Szkoła  Podstawowa  w  Kamieńcu  Wr.  ma  309 

uczniów i subwencja jest wystarczająca, do małych szkół Gmina musi dopłacać. 

I  tak  na  minusie  jest  Gimnazjum w  Czernicy  i  Chrząstawie,   bilansuje  się 

Gimnazjum w Kamieńcu Wr.

Komisja  Oświaty...  rozpatrywała  wydatki   poszczególnych  placówek  (bez 

inwestycji)  w przeliczeniu  na  ucznia.  W szkołach podstawowych wydatki  te 

przedstawiają się następująco:

SP w Ratowicach – 15.600 zł/ucznia

SP w Dobrzykowicach – 10.492 zł/ucznia

SP w Kamieńcu Wr. - 6.343 zł/ucznia

SP w Chrząstawie Wlk. - 9.957 zł/ucznia

SP w Czernicy – 9.988 zł/ucznia

W Gimnazjach wydatki na jednego ucznia są następujące:



-  w Czernicy  - 17.867 zł/ucznia,  bez kuchni – 15.289 zł

-  w Kamieńcu Wr. - 7.505 zł/ucznia

-  w Chrząstawie – 7.617 zł/ucznia.

Przewodnicząca  Komisji  zwróciła  uwagę  na  wysoki  budżet  Gimnazjum  w 

Czernicy i wysunęła wniosek, aby do najbliższej sesji przygotować:

-  wydatki poszczególnej szkoły z terenu Gminy za rok 2010 ( bez inwestycji ),

-  wysokość subwencji przypadającą na daną szkołę,

-  wysokość dopłaty z budżetu Gminy do każdej szkoły.

Jednocześnie  zaznaczyła,  że  Gmina  winna  mieć  dokładne  dane  o  uczniach. 

Przedłożona  liczba  uczniów  nie  zgadza  się   z  liczbami,  które  otrzymała 

Komisja.

Głos  w  dyskusji  zabrała  Dyrektor  Gimnazjum  w  Czernicy  p.  Katarzyna 

Bieszczad,  która  poinformowała,  że  tak  naprawdę   w  budynku  szkoły  w 

Czernicy mieszczą się trzy szkoły ( gimnazjum + stołówka, szkoła podstawowa i 

przedszkole). Koszt utrzymania szkoły ( energia elektryczna, ogrzewanie i inne 

media)  jest bardzo wysoki.

            Wnioski Komisji Zagospodarowania Przestrzennego...  dot. projektu 

budżetu   Gminy  na  2011  r.  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  i  są  one 

następujące:

- zaplanować dodatkowo 900.000 zł na oświetlenie uliczne,

- przeznaczyć 100.000 zł na wykonanie przepustów,

-   przeznaczyć  900.000  zł  na  budowę dróg  tłuczniowych  wskazanych przez 

sołtysów,

- zaplanować 500.000 zł na wykonanie dywanika asfaltowego na ul. Polnej w 

Kamieńcu Wr.

Ustosunkowując się do powyższego Wójt Gminy zauważył, iż należy wskazać 

źródło  finansowania  tych  inwestycji;  Gmina  nie  może  przekroczyć  progu 

zadłużenia określonego ustawą. Należy być też świadomym, że oświetlenie dróg 

generuje koszty opłat za energię.

Radna Katarzyna Moroz zwróciła się z prośbą, aby w Wojnowicach wykonać 



oświetlenie ul. Jemiołowej, gdyż przy ul. Polnej, planowanej do oświetlenia, jest 

tylko 3 budynki. Zapytała również, kiedy będzie gotowe pozwolenie na budowę 

oświetlenia  ul. Jemiołowej.

Radna  Halina  Popiołek   przedstawiła  problem  związany  z  wytyczeniem  ul. 

Cichej  w Dobrzykowicach.  Należy  rozmawiać  z  mieszkańcami  tej  ulicy  nad 

przekazaniem gruntu na jej poszerzenie.

              Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów zapoznała zebranych z 

wnioskami Komisji, do których ustosunkowano się w następujący sposób:

- przeznaczyć 220.000 zł na kolejny etap remontu budynku szkoły w Czernicy.

p.  Piotr  Golus  –  główny  specj.  ds.  budownictwa  UG  poinformował,  że 

dokończenie  budowy  strefy  wejściowej  i  pochylni  dla  niepełnosprawnych 

zakończy  zamknięty  etap  prac.  Pozwolenie  na  budowę  jest  ważne  2  lata. 

Ponadto  stwierdził,  że  w  związku  z  pękającą  szczytową   ścianą  wykonano 

odwierty geologiczne, uszczelniono pęknięcia.

Po zapoznaniu się z kosztami powyższego etapu robót,  Komisje postanowiły 

przeznaczyć na ten cel kwotę 221.000 zł.

Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ponadto Komisja Budżetu i Finansów zaproponowała, aby zabrać:

- 100.000 zł ze stowarzyszeń,

- 50.000 zł z promocji,

- 21.000 zł z profilaktyki,

- 50.000 zł z inwestycji SP w Ratowicach (budowa parkingu)

-  przeznaczyć  30.000  zł  na  przygotowanie  terenu  pod  budowę  kompleksu 

oświatowego w Dobrzykowicach.

W trakcie dalszej dyskusji p. Skarbnik zaproponowała, by zamienić planowany 

kredyt na kanalizację w wysokości 1,5 mln. zł, na kredyt na zniwelowanie tzw. 

„hopki”  w Dobrzykowicach  w wysokości  1  mln.  zł.  Dołożyć  do  kanalizacji 

500.000 zł z modernizacji  ul. Polnej w Ratowicach, której realizację przesunąć 

na 2012 rok. Kwotę 105,24 zł dołożyć do stowarzyszeń, ponieważ takiej kwoty 

brakuje do ich rozliczenia za 2010 rok.



Komisje  ustosunkowały  się  w  następujący  sposób  do  przedstawionych 

wniosków:

-   zabrać  kwotę  50.000  zł  SP  w  Ratowicach,  która  była  przeznaczona  na 

wykonanie parkingu – za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, przeciw – 

3,   2 radnych  wstrzymało się od głosu;

-    zabrać   kwotę    50.000 zł   z   promocji   gminy – za   przyjęciem   wniosku 

głosowało 8 radnych,  4 - wstrzymało się od głosu;

-  dodatkowo, zabrać kwotę 40.000 zł ze stowarzyszeń -  za przyjęciem wniosku 

głosowało 7 radnych, przeciw 3,  wstrzymało się od głosu – 3 radnych;

-   zabrać  kwotę   21.000  zł  z  profilaktyki  alkoholowej  –  przegłosowano 

jednogłośnie - za;

-  radny Piotr Zakręta zaproponował, aby zabrać kwotę 45.000 zł przeznaczoną 

na zabytki - za przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało 

się od głosu – 9 radnych;

- zabrać kwotę 100.000 zł  przeznaczoną na wynagrodzenia w SP w Czernicy – 

za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych;

-    przeznaczyć  30.000 zł  na  przygotowanie  terenu pod budowę kompleksu 

oświatowego w Dobrzykowicach - za przyjęciem wniosku głosowało 6 radnych, 

przeciw - 6,  wstrzymał się od głosu – 1 radny;

-   przeznaczyć  w  projekcie  budżetu  kwotę  9.106  zł  na  rozliczenie  dla 

stowarzyszeń  – przegłosowano jednogłośnie;

-    kwotę   45.000 zł dodać do rady gminy – przegłosowano jednogłośnie;

-   kwotę  100.000  zł  przeznaczyć  na  przepusty  drogowe  -  przegłosowano 

jednogłośnie;

-  przeznaczyć 6.000 zł na muzykoterapię i 4.000 zł na inne zajęcia dla dzieci 

niepełnosprawnych - przegłosowano jednogłośnie;

-   zabrać   kwotę   500.000  zł   przeznaczoną  na  modernizację  ul.  Polnej  w 

Ratowicach – za przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych, przeciw – 9, 1 radny 

wstrzymał się od głosu;

-  zaciągnąć kredyt w wysokości  1 mln.  zł na zniwelowanie tzw. „hopki” w 



Dobrzykowicach  –  za  przyjęciem  wniosku  głosowało  12  radnych,  1  radny 

wstrzymał się od głosu.

Wójt Gminy zaproponował, aby do sprawy remontu i oświetlenia dróg wrócić 

na  kolejnym  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady  i  zastanowić  się  nad 

ewentualnym kredytem,  np. po 500.000 zł na powyższe dwa zadania.

          Innych uwag do projektu budżetu Gminy Czernica na 2011 rok nie 

wniesiono.

5. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie:

1/  rodzajów  świadczeń  przyznawanych  w  ramach   środków  finansowych 

przeznaczonych  w  roku  2011  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  szkół  i 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Czernica korzystających z 

opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.

Projekt  uchwały  przedstawił  i  omówił  p.  Aleksander  Ziobro  –  uwag  nie 

wniesiono.  Poinformował,  że  projekt  ten  nie  uzyskał  opinii  związków 

zawodowych i nie będzie dany pod obrady Rady na najbliższej sesji.

Powyższy projekt  uchwały Komisje zaopiniowały jednogłośnie pozytywnie – 

stanowi on zał. nr 3 do protokołu.

2/ ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy.

Przedstawiono dwie propozycje wynagrodzenia:

a/ na dotychczasowym poziomie,

b/ podwyższone o stopień inflacji.

Za przyjęciem pierwszej propozycji głosowało 9  radnych, 1 – przeciw. Projekt 

uchwały stanowi  zał. nr 4 do protokołu.

3/ zmiany Statutu Związku Międzygminnego Ślęza-Oława

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Poinformował, że jest to uchwała 

porządkowa – Gmina Święta Katarzyna wchodząca w skład Związku  zmieniła 

nazwę na Gmina Siechnice; inna Gmina wystąpiła ze Związku.

Projekt uchwały Komisje zaopiniowały jednogłośnie pozytywnie – stanowi on 

zał. nr 5 do protokołu.



4/  ustalenia  nazw  ulic  we  wsiach  Krzyków,  Nadolice  Małe  oraz  Nadolice 

Wielkie.

Propozycje nazw ulic przedłożyły Zebrania Wiejskie w/w wsi.

Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.

6. W sprawach różnych:

-   radny  Piotr  Zakręta  poinformował,  że  Energetyka  i  RZGW rozjeżdżają  i 

niszczą most oraz przyległą do niego ulicę, w związku z rozpoczętym remontem 

śluzy w Jeszkowicach. Uszkodzona jest barierka mostu, rura kanalizacyjna – coś 

trzeba z tym zrobić!

-     Komisje  zaproponowały,  aby  na  najbliższą   sesję  zaprosić   Komendanta 

Miejskiego Policji we Wrocławiu.

-     radny Władysław Baszczij wysunął wniosek, by na kolejne posiedzenie 

Komisji zaprosić Dyrektora Poczty.

Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji.

                                                                                Protokołowała

                                                                              Barbara Listwan

 


